

30 Pieces of Silver

Mk 14:16-21 And his disciples went forth, and came into the city, and found as he had said unto them: and they made ready the passover. ¹⁷ And in the evening he cometh with the twelve. ¹⁸ And as they sat and did eat, Jesus said, Verily I say unto you, One of you which eateth with me shall betray me. ¹⁹ And they began to be sorrowful, and to say unto him one by one, *Is it I?* and another said, *Is it I?* ²⁰ And he answered and said unto them, *It is one of the twelve, that dippeth with me in the dish.* ²¹ The Son of man indeed goeth, as it is written of him: but woe to that man by whom the Son of man is betrayed! good were it for that man if he had never been born.

Mat 26:14-16 Then one of the twelve, called Judas Iscariot, went unto the chief priests, ¹⁵ And said *unto them*, What will ye give me, and I will deliver him unto you? And they covenanted with him for thirty pieces of silver. ¹⁶ And from that time he sought opportunity to betray him.

Zec 11:12-13 And I said unto them, If ye think good, give *me* my price; and if not, forbear. So they weighed for my price thirty *pieces* of silver. ¹³ And the LORD said unto me, Cast it unto the potter: a goodly price that I was prised at of them. And I took the thirty *pieces* of silver, and cast them to the potter in the house of the LORD.

Zechariah 11:12. Midrash Rabbah, Genesis XCVIII, 9. ... If so, for what purpose will the royal Messiah come, and what will he do? He will come to assemble the exiles of Israel and to give them [the Gentiles] thirty precepts, as it says, *And I said unto them: If ye think good, give me my hire; and if not, forbear. So they weighed for my hire thirty pieces of silver* (Zech. XI, 12).

Mt 27:3-10 Then Judas, which had betrayed him, when he saw that he was condemned, repented himself, and brought again the thirty pieces of silver to the chief priests and elders, ⁴ Saying, I have sinned in that I have betrayed the innocent blood. And they said, What *is that* to us? see thou *to that*. ⁵ And he cast down the pieces of silver in the temple, and departed, and went and hanged himself. ⁶ And the chief priests took the silver pieces, and said, It is not lawful for to put them into the treasury, because it is the price of blood.

От Марка святое благовествование - Глава 14:16-21 16 И пошли ученики Его, и пришли в город, и нашли, как сказал им; и приготовили пасху. 17 Когда настал вечер, Он приходит с двенадцатью. 18 И, когда они возлежали и ели, Иисус сказал: истинно говорю вам, один из вас, ядущий со Мною, предаст Меня. 19 Они опечалились и стали говорить Ему, один за другим: не я ли? и другой: не я ли? 20 Он же сказал им в ответ: один из двенадцати, обмакивающий со Мною в блюдо. 21 Впрочем Сын Человеческий идет, как писано о Нем; но горе тому человеку, которым Сын Человеческий предается: лучше было бы тому человеку не родиться.

От Матфея святое благовествование - Глава 26:14-16 14 Тогда один из двенадцати, называемый Иуда Искариот, пошел к первосвященникам 15 и сказал: что вы дадите мне, и я вам предам Его? Они предложили ему тридцать сребренников; 16 и с того времени он искал удобного случая предать Его.

Книга Пророка Захарии - Гава 11:12-13 12 И скажу им: если угодно вам, то дайте Мне плату Мою; если же нет, - не давайте; и они отвесят в уплату Мне тридцать сребренников. 13 И сказал мне Господь: брось их в церковное хранилище, - высокая цена, в какую они оценили Меня! И взял Я тридцать сребренников и бросил их в дом Господень для горшечника.

От Матфея святое благовествование - Глава 27:3-10 3 Тогда Иуда, предавший Его, увидев, что Он осужден, и, раскаявшись, возвратил тридцать сребренников первосвященникам и старейшинам, 4 говоря: согрешил я, предав кровь невинную. Они же сказали ему: что нам до того? смотри сам. 5 И, бросив сребренники в храм, он вышел, пошел и удавился. 6 Первосвященники, взяв сребренники, сказали: непозволительно положить их в сокровищницу церковную, потому что это цена крови.

⁷ And they took counsel, and bought with them the potter's field, to bury strangers in. ⁸ Wherefore that field was called, The field of blood, unto this day. ⁹ Then was fulfilled that which was spoken by Jeremy the prophet, saying, And they took the thirty pieces of silver, the price of him that was valued, whom they of the children of Israel did value; ¹⁰ And gave them for the potter's field, as the Lord appointed me.

Exo 21:32 If the ox shall push a manservant or a maidservant; he shall give unto their master thirty shekels of silver, and the ox shall be stoned.

Mk 14:27-31 And Jesus saith unto them, All ye shall be offended because of me this night: for it is written, I will smite the shepherd, and the sheep shall be scattered. ²⁸ But after that I am risen, I will go before you into Galilee. ²⁹ But Peter said unto him, Although all shall be offended, yet *will* not I. ³⁰ And Jesus saith unto him, Verily I say unto thee, That this day, *even* in this night, before the cock crow twice, thou shalt deny me thrice. ³¹ But he spake the more vehemently, If I should die with thee, I will not deny thee in any wise. Likewise also said they all.

Mk 14:43-52 ⁴³ And immediately, while he yet spake, cometh Judas, one of the twelve, and with him a great multitude with swords and staves, from the chief priests and the scribes and the elders. ⁴⁴ And he that betrayed him had given them a token, saying, Whomsoever I shall kiss, that same is he; take him, and lead *him* away safely. ⁴⁵ And as soon as he was come, he goeth straightway to him, and saith, Master, master; and kissed him. ⁴⁶ And they laid their hands on him, and took him. ⁴⁷ And one of them that stood by drew a sword, and smote a servant of the high priest, and cut off his ear. ⁴⁸ And Jesus answered and said unto them, Are ye come out, as against a thief, with swords and *with* staves to take me? ⁴⁹ I was daily with you in the temple teaching, and ye took me not: but the scriptures must be fulfilled. ⁵⁰ And they all forsook him, and fled. ⁵¹ And there followed him a certain young man, having a linen cloth cast about *his* naked *body*; and the young men laid hold on him: ⁵² And he left the linen cloth, and fled from them naked.

7 Сделав же совещание, купили на них землю горшечника, для погребения странников; 8 посемену и называется земля та "землею крови" до сего дня. 9 Тогда сбылось реченное через пророка Иеремию, который говорит: и взяли тридцать сребренников, цену Оцененного, Которого оценили сыны Израиля, 10 и дали их за землю горшечника, как сказал мне Господь.

Вторая книга Моисеева. Исход - Глава 21:32 32 Если вол забодает раба или рабу, то господину их заплатить тридцать сиклей серебра, а вола побить камнями.

От Марка святое благовествование - Глава 14:27-31 27 И говорит им Иисус: все вы соблазнитесь о Мне в эту ночь; ибо написано: поражу пастыря, и рассеются овцы. 28 По воскресении же Моем, Я предваряю вас в Галилее. 29 Петр сказал Ему: если и все соблазнятся, но не я. 30 И говорит ему Иисус: истинно говорю тебе, что ты ныне, в эту ночь, прежде нежели дважды пропоет петух, трижды отречешься от Меня. 31 Но он еще с большим усилием говорил: хотя бы мне надлежало и умереть с Тобою, не отрекусь от Тебя. То же и все говорили.

От Марка святое благовествование - Глава 14:43-52 43 И тотчас, как Он еще говорил, приходит Иуда, один из двенадцати, и с ним множество народа с мечами и кольями, от первосвященников и книжников и старейшин. 44 Предающий же Его дал им знак, сказав: Кого я поцелую, Тот и есть, возьмите Его и ведите осторожно. 45 И, придя, тотчас подошел к Нему и говорит: Равви! Равви! и поцеловал Его. 46 А они возложили на Него руки свои и взяли Его. 47 Один же из стоявших тут извлек меч, ударил раба первосвященникова и отсек ему ухо. 48 Тогда Иисус сказал им: как будто на разбойника вышли вы с мечами и кольями, чтобы взять Меня. 49 Каждый день бывал Я с вами в храме и учил, и вы не брали Меня. Но да сбудутся Писания. 50 Тогда, оставив Его, все бежали. 51 Один юноша, завернувшись по нагому телу в покрывало, следовал за Ним; и воины схватили его. 52 Но он, оставив покрывало, нагой убежал от них.